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(57) Abstract: The invention relates to a sensor device ( 110) for detecting at least one analyte (144) in a fluid, in particular in a body
fluid. The sensor device ( 110) comprises at least one closed detector Chamber (140) and at least one electric sensor ( 112) having at
least one sensor electrode (162). The detector Chamber (140) can be connected to the fluid (146) such that the analyte (144) can
penetrate into the detector Chamber (140). The detector Chamber (140) comprises at least one detector substance (150). The detectoro substance (150) is designed to influence at least one electric property of the electric sensor ( 112), in particular at least one electric
property of the sensor electrode (162), depending on a concentration of the analyte (144) in the detector Chamber (140).
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Es wird eine Sensorvorrichtung ( 110) zum Nachweis mindestens eines Analyten (144) in einem Fluid (146) vorgeschlagen,
insbesondere in einer Körperflüssigkeit. Die Sensorvorrichtung ( 110) umfasst mindestens eine geschlossene Detektorkammer
(140) und mindestens einen elektrischen Sensor ( 112) mit mindestens einer Sensorelektrode (162). Die Detektorkammer (140) ist
derart mit dem Fluid (146) in Verbindung bringbar, dass der Analyt (144) in die Detektorkammer (140) eindringen kann. Die
Detektorkammer (140) umfasst mindestens eine Detektorsubstanz (150). Die Detektorsubstanz (150) ist eingerichtet, um
mindestens eine elektrische Eigenschaft des elektrischen Sensors ( 112), insbesondere mindestens eine elektrische Eigenschaft der
Sensorelektrode (162), in Abhängigkeit von einer Konzentration des Analyten (144) in der Detektorkammer (140) zu
beeinflussen.
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Box No. II Observation^ here certain Claims were found unsearchable (Continuation of item 2 of first sheet)

This international search report has not been established in respect of certain Claims under Article 17(2)(a).for the following reasons:

1. □ Claims Nos.:
because they relate to subject matter not required to be searched by this Authority, namely:

□ Claims Nos.:
because they relate to parts of the international application that do not comply with the prescribed requirements to such an
extent that no meaningful international search can be carried out, specifically:

Claims Nos.:
because they are dependent Claims and are not drafted in accordance with the second and third sentences of Rule 6.4(a).

Box No. III Observations where unity of invention is lacking (Continuation of item 3 of first sheet)

This International Searching Authority found multiple inventions in this international application, s follows:

See additional sheet

□ As all required additional search fees were timely paid by the applicant, this international search report Covers all searchable
Claims.

As all searchable Claims could be searched without effort justifying additional fees, this Authority did not invite payment of
additional fees.

□ As only some of the required additional search fees were timely paid by the applicant, this international search report Covers
only those Claims for which fees were paid, specifically Claims Nos.:

4. I No required additional search fees were timely paid by the applicant. Consequently, this international search report is
restricted to the invention first mentioned in the Claims; it is covered by Claims Nos.:

Remark on Protest 1 I The additional search fees were accompanied by the applicant's protest and, where applicable, the
payment of a protest fee.

I I The additional search fees were accompanied by the applicant's protest but the applicable protest
fee was not paid within the time limit specified in the invitation.

1 1 No protest accompanied the payment of additional search fees.
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means being obvious to a person skilled in the art

"P" document published prior to the international filing date but later than
the priority date claimed "&" document member of the same patent family

Date of the actual completion of the international search Date of mailing of the international search report

16 Apri l 2013 25/04/2013

Name and mailing address of the ISA/ Authorized officer

European Patent Office, P.B. 5818 Patentlaan 2
N L - 2280 HV Rijswijk

Tel. (+31-70) 340-2040,
Fax: (+31-70) 340-3016 Schwenke, Stephani e

page 1 of 2



C(Continuation). DOCUMENTS CONSIDERED TO BE RELEVANT

Category* Citation of document, with indication, where appropriate, of the relevant passages Relevant to Claim No.

X EP 2 228 004 AI (TSOUKALIS ACHILLEAS [GR]) 1,8-17
15 September 2010 (2010-09-15)
Paragraph [0022]

X US 4 846 937 A (DRISC0LL JOHN N [US] ET 1,8-17
AL) 11 July 1989 (1989-07-11)
column 1 , line 47 - line 55

X DE 195 01 159 AI (EHWALD RUDOLF PROF DR SC 1,8-17
NAT [DE] EHWALD RUDOLF [DE])

11 July 1996 (1996-07-11)
figures 1 , 2

X US 2010/155239 AI (S0ERENSEN P0UL RA N 1,7-17
[DK] ET AL) 24 June 2010 (2010-06-24)
figure 1
Paragraph [0027]

X US 2003/087296 AI (FUJITA SH0Z0 [JP] ET 1-4,6,7
AL) 8 May 2003 (2003-05-08)
paragraphs [0086], [0091], [0097]

figure 6

X US 2007/007148 AI (0KADA JUN [JP] ET AL) 1-4,6,7
11 January 2007 (2007-01-11)
paragraphs [0043] , [0070]

figure 2A

X WO 02/37107 AI (JANDRATEK GMBH [DE] ; 1-4,6,7
WISCHERHOFF ERIK [NL])

10 May 2002 (2002-05-10)
figure 2

page 2 of 2



Patent document Publioation Patent family Publioation
cited in search report date member(s) date

US 4324256 13-04-1982 CH 639205 A5 31-10-1983
DE 2911343 AI 11-10-1979
DK 136178 A 29-09-1979
GB 2021773 A 05-12-1979
I T 1192771 B 04-05-1988
J P H0253055 B2 15-11-1990
J P S54139286 A 29-10-1979
US 4324256 A 13-04-1982

WO 2006008505 AI 26-01-2006 AU 2005263951 AI 26-01 2006
BR PI0513428 A 06-05 2008
CA 2573710 AI 26- 01 2006
CN 101023352 A 22-08 2007
EP 1774324 AI 18-04 2007
J P 5080251 B2 21-11 2012
J P 2008506942 A 06-03 2008
KR 20070061797 A 14-06 2007
RU 2380029 C2 27- 01 2010
US 2008011615 AI 17-01 2008
WO 2006008505 AI 26-01 2006

WO 0004386 A2 27-01-2000 AT 555382 T 15- 05 2012
AU 748570 B2 06- 06 2002
AU 5051299 A 07- 02 2000
CA 2337894 AI 27-01 2000
DK 1099115 T3 20-08 2012
EP 1099115 A2 16- 05 2001
ES 2388040 T3 05-10 2012
J P 4356826 B2 04-11 2009
J P 2002520619 A 09-07 2002
NO 20010261 A 16-01 2001
PT 1099115 E 31-07 2012
US 6541268 Bl 01-04 2003
US 2003178304 AI 25-09 2003
US 2010044226 AI 25-02 2010
WO 0004386 A2 27-01 2000

EP 2228004 AI 15 -09 -2010 EP 2228004 AI 15 -09 -2010
GR 20090100135 A 21 -10 -2010
US 2010228110 AI 09 -09 -2010

US 4846937 A 11 -07 -1989 N0NE

DE 19501159 AI 11 -07 -1996 DE 19501159 AI 11 -07 -1996
US 6210326 Bl 03 -04 -2001

US 2010155239 AI 24 -06 -2010 CN 102326072 A 18 -Ol -2012
EP 2361380 AI 31 -08 -2011
J P 2012513015 A 07 -06 -2012
US 2010155239 AI 24 -06 -2010
WO 2010072223 AI l -07 -2010

US 2003087296 AI 08 -05 -2003 US 2003087296 AI 08 -05 -2003
US 2005123985 AI 09 -06 -2005
US 2010144060 AI 1 -06 -2010

US 2007007148 AI 11 -01 -2007 CN 1531651 A 22 -09 -2004
DE 60216315 T2 08 -03 -2007

page 1 of 2



Patent document Publioation Patent family Publioation
cited in search report date member(s) date

EP 1445609 AI 11-08-2004
JP 3677276 B2 27-07-2005
TW 1223065 B 01-11-2004
US 2005089447 AI 28-04-2005
US 2007007148 AI 11-01-2007
WO 2004019024 AI 04-03-2004

WO 0237107 AI 10-05-2002 AU 1391101 A 15-05-2002
EP 1330649 AI 30-07-2003
US 7229840 Bl 12-06-2007
WO 0237107 AI 10-05-2002

page 2 of 2



The International Searching Authority has found that this international application
contains multiple (groups of) inventions, as follows:

1. Claims: 1-8, 7

Sensor device for improving chemical properties

2. Claims: 9-16

Detector substance for improving electronic properties

Form PCT/ISA/210 (extra sheet) (July 2009)



INTERNATIONALER RECHERCHENBERICHT

Feld Nr. II Bemerkungen zu den Ansprüchen, die sich als nicht recherchierbar erwiesen haben (Fortsetzung von Punkt 2 auf Blatt 1)

Gemäß Artikel 17(2)a) wurde aus folgenden Gründen für bestimmte Ansprüche kein internationaler Recherchenbericht erstellt:

1. | | Ansprüche Nr.
weil sie sich auf Gegenstände beziehen, zu deren Recherche diese Behörde nicht verpflichtet ist, nämlich

Ansprüche Nr.
weil sie sich auf Teile der internationalen Anmeldung beziehen, die den vorgeschriebenen Anforderungen so wenig entspre¬
chen, dass eine sinnvolle internationale Recherche nicht durchgeführt werden kann, nämlich

□ Ansprüche Nr.
weil es sich dabei um abhängige Ansprüche handelt, die nicht entsprechend Satz 2 und 3 der Regel 6.4 a) abgefasst sind.

Feld Nr. III Bemerkungen bei mangelnder Einheitlichkeit der Erfindung (Fortsetzung von Punkt 3 auf Blatt 1)

Diese Internationale Recherchenbehörde hat festgestellt, dass diese internationale Anmeldung mehrere Erfindungen enthält:

si ehe Zusatzbl att

1. Da der Anmelder alle erforderlichen zusätzlichen Recherchengebühren rechtzeitig entrichtet hat, erstreckt sich dieser
internationale Recherchenbericht auf alle recherchierbaren Ansprüche.

Da für alle recherchierbaren Ansprüche die Recherche ohne einen Arbeitsaufwand durchgeführt werden konnte, der
zusätzliche Recherchengebühr gerechtfertigt hätte, hat die Behörde nicht zur Zahlung solcher Gebühren aufgefordert.

□ Da der Anmelder nur einige der erforderlichen zusätzlichen Recherchengebühren rechtzeitig entrichtet hat, erstreckt sich
dieser internationale Recherchenbericht nur auf die Ansprüche, für die Gebühren entrichtet worden sind, nämlich auf die
Ansprüche Nr.

□ Der Anmelder hat die erforderlichen zusätzlichen Recherchengebühren nicht rechtzeitig entrichtet. Dieser internationale
Recherchenbericht beschränkt sich daher auf die in den Ansprüchen zuerst erwähnte Erfindung; diese ist in folgenden
Ansprüchen erfasst:

Bemerkungen hinsichtlich Der Anmelder hat die zusätzlichen Recherchengebühren unter Widerspruch entrichtet und die
eines Widerspruchs ' ' gegebenenfalls erforderliche Widerspruchsgebühr gezahlt.

Die zusätzlichen Recherchengebühren wurden vom Anmelder unter Widerspruch gezahlt,
' ' jedoch wurde die entsprechende Widerspruchsgebühr nicht innerhalb der in der

Aufforderung angegebenen Frist entrichtet.

| IDie Zahlung der zusätzlichen Recherchengebühren erfolgte ohne Widerspruch.

Formblatt PCT/ISA/21 0 (Fortsetzung von Blatt 1 (2)) (April 2005)
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* Besondere Kategorien von angegebenen Veröffentlichungen "T" Spätere Veröffentlichung, die nach dem internationalen Anmeldedatum

"A" Veröffentlichung, die den allgemeinen Stand der Technik definiert, oder dem Prioritätsdatum veröffentlicht worden ist und mit der
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dem internationalen Anmeldedatum veröffentlicht worden ist "X" Veröffentlichung von besonderer Bedeutung; die beanspruchte Erfindung
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scheinen z u lassen, oder durch die das Veröffentlichungsdatum einer erfinderischer Tätigkeit beruhend betrachtet werden
anderen im Recherchenbericht genannten Veröffentlichung belegt werden "Y" Veröffentlichung von besonderer Bedeutung; die beanspruchte Erfindung
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